
  

  

MILJÖ- OCH 
HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-05-16, § 19 

 

 Tid Måndagen den 16 maj 2011 kl 17.00 – 18.10 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska Nämndhuset 
   

 Justerat Måndagen den 23 maj 2011 

 
 

 

 

Per Ankersjö Per Bolund 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Per Bolund (MP) vice ordföranden 

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Åsa Wester (S)  

Katarina Luhr (MP)   

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Fredrik Canerstam (S) för Teres Lindberg (S)  

Sara Stenudd (V) för Stellan F Hamrin (V) 

  

Ersättare:  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)   

Josefin Deiving (S)   

Rebecka Carlsson (MP)   

  

 
 

Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Ingrid Mårtenson, Cathrine Lundin, Gustaf 

Landahl, Helene Westerlund, Jan-Ulric Sjögren, Karin Kuttainen, Katrin Holmström, 

Malin Ekman, Martin Holmstedt, Pia Winbladh Högfors, Stina Thörnelöf och Ulf 

Mohlander, samt biträdande borgarrådssekreterare Albin Ring Broman. 

 

 



  

 
 § 19 

Bällstaån, undersökning av vattendirektivets prioriterade ämnen 2009 
Dnr 2009-008435-214 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden översänder rapporten för kännedom till Järfälla 

 kommun, Sundbybergs stad, Solna stad, Länsstyrelsen i Stockholms län samt 

 Vattenmyndigheten, Norra Östersjöns vattendistrikt. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden uppdrar åt miljöförvaltningen att ta fram ett 

 förslag till samarbetsformer mellan berörda kommuner och Länsstyrelsen i 

 Stockholms län som grund för utarbetande av ett lokalt åtgärdsprogram för 

 Bällstaån och för fortsatt miljöövervakning. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 29 april 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) finner att nämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Per Bolund m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Miljöpartiet ställer sig helt bakom förvaltningens förslag till fortsatt 

miljöövervakning av Bällstaån med systematiska, kvalitetssäkrade studier över 

tid, och utarbetandet av ett lokalt miljöprogram för Bällstaån. 

 

Rapporten pekar ut brister i miljöövervakningen av ytvattenförekomsterna i 

Stockholm. Då den dåliga ekologiska statusen i Bällstaån tyder på möjliga 

problem med den kemiska statusen och att avrinning från flera hårdgjorda 

industriområden sker till vattendraget är det nedslående att se att 12 år förflutit 

sedan den senaste liknande provtagningen. 

 

Brister visas även i provtagningen då blankprover förorenats, detektionsgränser 

ligger över gränsvärdet för TBT och mätvärden för exempelvis kvicksilver 

saknas. Halter av partikelbundna eller sedimentbundna ämnen saknas också i 

rapporten. 

 

Utöver att Bällstaån i sig bör ha god status så är det viktigt att ha kontroll över 

vilka ämnen som via Bällstaån förs vidare ut till Mälaren, för att om möjligt ha 

en chans att hindra detta utflöde uppströms. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Mikael Magnusson m.fl. (S) och Sara Stenudd (V) enligt 



  

följande: 

 

 Bällstaån är en av Stockholms mest förorenade vattendrag och därför är den 

fortsatta undersökningen efter vattendirektivets prioriterade ämnen välkommen. 

Arbetet med Bällstaån får dock inte stanna vid miljöövervakning utan det 

viktigaste är att ett åtgärdsprogram tas fram för vattendraget. Målet måste vara 

att vattenkvaliteten ska vara god senast det datum som finns fastställt i EUs 

vattendirektiv. Därför anser vi att ett åtgärdsprogram snarast måste tas fram och 

att arbetet inte stannar vid att hitta formerna för ett samarbete mellan parterna. 

Det kommer gynna såväl det lokala ekosystemet i ån och Mälaren, som de 

nyinflyttade invånarna i den nya stadsdelen Annedal. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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